
 
 

 

Dagsorden Skolebestyrelsesmøde 

Torsdag den 23.11.2023 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Anne-Sofie B. Tastesen, 8D, Isabel Marie B. Gansler, 8B og Frida Smed Justesen, 8.B 

(deltager til og med pkt. 5) 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen (Kirsten Nissen deltager til og med pkt. 2) 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Agnete Nørskov Nielsen, Stine, Ani, Isabel, Frida Smed Justesen 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Elevrådets arbejde 

Referat: 

Anne-Sofie orienterede om at elevrådsrepræsentanterne i går deltog i kommunens fælles 

elevrådsmøde, hvor der blev arbejdet med årshjulet. 1. februar er fælleselevrådet til møde 

med borgmesteren. Elevrådet er i gang med at planlægge kagesalg til trivselsdagen. 

Første evaluering af legepatruljen er at det går meget godt.  

Der er blevet ytret et ønske til elevrådet om at få hjemmeundervisning f.eks. 1 dag om 

ugen. 

Skolebestyrelsen er glad for de ønsker og ideer elevrådet rejser og vil gerne bakke 

arbejdet op samt tage dem op til videre drøftelse. 

Der er en opfordring til at elevrådet er med til at præsentere evalueringen af de 

prøvehandlinger med mobilbrug i udskolingen.  

 

3. 18:20-18:25 Godkendelse af princip for kommunikation mellem 

skole og hjem (B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende princip for kommunikation mellem skole og hjem, som blev behandlet på det 

seneste møde. 

Referat 

Den seneste version af princippet er godkendt. 

 

Bilag: 

3.1 Princip for kommunikation mellem skole og hjem (følger senere) 

 



 
 

 

4. 18:25-18:40 Revidering af princip for skole-/hjemsamtaler (T) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Revidere princippet for skole-/hjemsamtaler. 

Referat 

Følgende er drøftet: 

 Elevplan skal rettes til meddelelsesbog og resten af punktet slettet. 

 Indkaldelse i tilpas god tid og tidspunktet er blevet drøftet. Skolebestyrelsen 

påpeger at tidspunktet for samtalerne skal være så alle forældre har en reel 

mulighed for at deltage. 

 ’relevante materialer’ skal slettes 

 Forældrene orienterer sig i meddelelsesbogen 

 Sætningen ’Forældrene tilstræber, at mindst en forælder deltager sammen […] 

ændres til ’Mindst en af forældrene deltager sammen med[…]. 

 Der ønskes en progression i elevens ansvar til samtalen hen over årene. 

Anja redigerer princippet der tages op til godkendelse til næstkommende 

skolebestyrelsesmøde. 

 

Bilag: 

4.1 Princip for Skole-hjem samtaler. 

 

5. 18:40-18:50 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om arbejdet i formandsnetværket. 

 Orienteres om fyraftensmødet for medlemmerne af forældrerådene den 29/11-

2023. 



 
 

 

Referat: 

I mandags blev der holdt møde i formandsnetværket, der dermed er blevet genaktiveret. 

Der var en god drøftelse om dialogmødet der holdes med udvalget. Der var udbredt 

enighed om at der skal kigges på både indhold og form for møderne. Formandsnetværket 

vil komme med input til formen. Derudover blev der taget en status på økonomien på 

skolerne. Martin fortæller at det lyder til at det hænger nogenlunde sammen på de mindre 

skoler, og at de store skoler er pressede. 

Invitation til mødet for forældrerådene der handler om mobilpolitikken er sendt ud. Martin 

holder et kort oplæg i starten om mobiltelefoner. Pt. er der 25 tilmeldte. 

Elevrådsrepræsentanter må gerne deltage. 

Sundhedsafdelingen i Aabenraa kommune har indkaldt til et temamøde om legalisering af 

hash syd for grænsen og de mulige konsekvenser. Ani deltager som repræsentant for 

skolebestyrelsen. 

 

Bilag: 

 

6. 18:50-19:40 Økonomi (T) 

Formål: 

Bestyrelsen får indblik i skolens økonomi.  

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om: 

 Status på budget 2023 (budgetopfølgning) 

 Budget 2024 

Referat: 

Med udgangen af oktober forventes et underskud på 1,6 millioner for 2023. Det forventes 

at underskuddet bliver minimeret yderligere. 

Udkastet for budget 2024 blev præsenteres. MED udvalget bliver præsenteret for det d. 

11. december. Derefter arbejdes der videre med budgettet i løbet af december. 

Mulige scenarier for hvor der kan spares i 2024 og frem blev gennemgået og drøftet.  

 



 
 

 

Bilag: 

6.1 Økonomirapport 

6.2 Notater til økonomirapport 

6.3 Budget 2023 skolebestyrelsen med forventet resultat 

 

 

7. 19:40-19.50 Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om trivselsmåling blandt medarbejderne i udskolingen. 

Referat: 

Der er blevet lavet en fornyet trivselsmåling blandt personalet i udskolingen i efteråret 

2023. Vi ligger nu på niveau ift. kommunen. Resultatet er blevet præsenteret for 

udskolingens medarbejdere og der skal nu vælges fokuspunkter som der skal arbejdes 

videre med. 

Forsøget med mobiltelefoner i udskolingen er igangsat, og mange af eleverne er 

engagerede i drøftelsen. 

 

Bilag: 

 

8. 19:50-19:55 Evt. 

Referat: 

Der ønskes en overordnet udmelding i god tid ift. ændringer som f.eks. juleklippedagen for 

at forældre/bedsteforældre har mulighed for at planlægge at deltage. 

 

9. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referatet er godkendt. 


